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Protokół Nr XXXII/2022 

z przebiegu obrad XXXII sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 17 marca 2022 roku 

 

Sesja rozpoczęła się o godz.1415 i zakończyła się o godz.1540 

 

Na sesji obecnych było 15 radnych według załączonej listy obecności. 

W sesji uczestniczyli: 

1) Artur Terlecki – Wójt Gminy, 

2) Beata Pampuchowicz – Skarbnik Gminy, 

3) Urszula Stolarska – Zastępca Wójta. 

 

Do punktu 1 porządku obrad: 

W.Zwieruho – Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XXXII sesji Rady Gminy 

Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości. 

Stwierdził, iż na stan 15 radnych na sesji obecnych jest 15 radnych, wobec czego rada może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Do punktu 2 porządku obrad: 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad w niżej podanym brzmieniu (Wynik 

głosowania imiennego stanowi załącznik): 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji. 

4. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług  

5. w zakresie publicznego transportu zbiorowego w ramach przewozów autobusowych  

o charakterze użyteczności publicznej. 

6. Projekt uchwały w sprawie w sprawie ustalenia cen biletów za usługi przewozowe oraz opłat 

dodatkowych w publicznym transporcie zbiorowym o charakterze użyteczności publicznej, 

w komunikacji gminnej, której organizatorem jest Gmina Lubiszyn.  

7. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gorzowskiemu w celu 

realizacji zadania inwestycyjnego (Myśliborska i Leśna w Lubiszynie). 

8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 

2022-2024. 

9. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Lubiszyn do realizacji Programu „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na rok 2022. 

10. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lubiszyn w 2022 roku. 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 

w 2023r. 

12. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników OSP uczestniczących w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu 

lub ćwiczeniu. 



2 
 

13. Projekt zmiany uchwały budżetowej FB-1. 

14. Projekt zmiany uchwały budżetowej FB-2. 

15. Projekt zmiany uchwały budżetowej FB-3. 

16. Projekt zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn na lata 2022 – 2034. 

17. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. 

18. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy Lubiszyn 

w Stowarzyszeniu Kraina Szlaków Turystycznych – Lokalna Grupa Działania z siedzibą 

w Sulęcinie.  

19. Projekt uchwały w sprawie nadania Tytułu Honorowego Zasłużony dla Gminy Lubiszyn. 

20. Apel w sprawie utworzenia posterunku Policji w Lubiszynie. 

21. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

22. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 

23. Interpelacje i wnioski radnych. 

24. Wolne wnioski i informacje. 

25. Zamknięcie obrad sesji. 

Do punktu 3 porządku obrad: 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XXXI sesji (Wynik głosowania imiennego 

stanowi załącznik). 

Do punktu 4 porządku obrad: 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego w ramach przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. 

G.Skorupska - W sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług  

w zakresie publicznego transportu zbiorowego. W konsultacji z mieszkańcami mamy uwagę, 

bo dotychczas był wyjazd z Lubna 4:45 i mieszkańcy swobodnie dojechali do pracy na godz. 

6:00, a to jest na poboczach Gorzowa, tak, że z 5:03 mieszkańcy nie dojadą na 6:00. Jeszcze do 

jednej godziny mam uwagę, bo z Gorzowa jest wyjazd 22:20 a dotychczas był 22:45, chociaż 

żeby był 22:35, bo osoby, które muszą dojechać do PKS-u nie zdążą na ten autobus 22:20.  

Te uwagi bardzo proszę jeszcze skonsultować. Drugą sprawę ma jeszcze, co do ulg. Jest ujęta 

renta chorobowa a jeszcze mieszkańcy korzystają z renty rodzinnej i to nie obejmuje ulgi i czy 

to jeszcze można dopisać? 

R.Herian – Zauważyłem, że jest wybiórcze zatrzymywanie na przystankach i zakładając, że 

osoba jedzie do pracy w strefie wysiada tylko w jednym miejscu przy rondzie a pracują 2-3 km 

dalej. Czy takie okrążenie, jak było do tej pory przez MZK wchodzi w grę? 

A.Terlecki – W ramach tych przewozów możemy się tylko zatrzymywać tylko przy 

przystankach, które nam wyznaczył Gorzów, więc tylko te 4 przystanki wskazane przez 

Gorzów. Tak zresztą to jest robione przez inne gminy i przewoźników obsługujących inne 

gminy. 
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R.Herian – Jeszcze jedna sprawa informacyjna dla Pana Wójta. Otrzymałem taki sygnał od 

mieszkańców, że do niedawna bilet miesięczny kosztował 90 zł. W tej chwili sytuacja się 

zmieniła o tyle, że wykupując bilet miesięczny na autobus, który obsługuje naszą gmin ę płaci 

się 150zl. I znajduje się ta osoba na przystanku przy dworcu autobusowym i żeby poruszać się 

po mieście musi znowu kupić bilet miesięczny za 90 zł.. Chodzi o koszty dojazdu do pracy. 

A.Terlecki – Drodzy Państwo, mamy świadomość tego, że ceny biletów są takie i w niektórych 

sytuacjach one będą nieco droższe niż to, co jest w tej chwili. Natomiast trzeba pamiętać, że 

sytuacja na rynku w tej chwili bardzo mocno się zmienia, jeżeli chodzi o transport publiczny.  

I to, że mieszkańcy Lubna, Marwic dotychczas mają tak niskie ceny biletów przy usłudze MZK 

to wynik tego, że Gmina coraz więcej musiała do tych kursów dopłacać rok rocznie. Więc to 

się nie odbywa tak, że mieszkańcy Marwic, czy Lubna mają tanio bilety bez kosztowo dla 

gminy, bo gmina tak, jak powiedziałem, każdego roku dopłacała do tych kursów i oczekiwania 

ze strony MZK w tym zakresie były coraz wyższe i będzie taka sytuacja dzisiaj, że niestety dla 

niektórych mieszkańców ta kwota będzie nieco wyższa. Natomiast cieszę się, że udało nam się 

zapewnić transport publiczny, że będziemy mogli dalej tą usługę świadczyć, bo jest wiele gmin 

w tej chwili, które w ogóle nie świadczą transportu publicznego lub świadczą go w minimalnym 

zakresie. Więc i tak dzięki naszym staraniom i pozyskaniu dofinansowania z Lubuskiego 

Urzędu Wojewódzkiego udało się te kursy zachować i wydaje nam się, że ceny biletów są  

w miarę rozsądne, w niektórych przypadkach, podkreślę to, bilety są dużo korzystniejsze niż 

to, co miało miejsce w tej chwili. Trzeba pamiętać, że przy tej okazji rozwiązujemy problem 

części gminy bardziej oddalonej od Gorzowa, tj. Tarnów, Lubiszyn, Gajewo, Brzeźno, Mystki, 

Staw, Ściechów, Ściechówek, gdzie tych kursów będzie znacznie więcej niż było dotychczas  

i ceny biletów też będą dostępne i atrakcyjne. 

K.Stefanek – Wczoraj otrzymaliśmy na e-mail wiadomość z gminy, gdzie po wejściu na link 

otwiera się rozkład jazdy a z wcześniejszej informacji, która opisuje ten rozkład można 

wyczytać, że „chcąc zapewnić Państwa liczne postulaty, dotyczące komunikacji zbiorowej, 

Gmina staje się organizatorem transportu, w wyniku czego oferujemy mieszkańcom nową, 

bardziej atrakcyjną sieć połączeń przy zachowaniu korzystnych cen biletów”. W drugim 

akapicie dowiadujemy się, że można dojechać do szkół, uczelni itd. Pozwoliłem sobie zapoznać 

się szerzej z tym rozkładem jazdy i dla mnie jest fatalny. Kto pracował nad tym rozkładem 

jazdy? 

A.Terlecki – Plan transportowy był opracowywany przez firmę consultingową, której to 

zleciliśmy. W jakim zakresie jest fatalny, gdyby pan mógł doprecyzować? 

K.Stefanek – Z kim było to konsultowane? Dlaczego wcześniej ta firma nie zgłosiła się do 

sołtysów, do radnych i nie skonsultowała przebiegu tras, ilości połączeń? 

A.Terlecki – Zakładam, że wiem do czego pan zmierza. Natomiast zanim zaczniemy stawiać 

jakieś uwagi i zarzuty to proszę pamiętać, że gmina opracowuje Plan Transportowy tylko na 

swoim terenie i wszystkie wyjazdy poza gminę są kursami komercyjnymi, które powinny być 

finansowane w całości z wpływów z biletów. Zakładam, że wiem, do czego chce się pan 

odnieść, do tego, że część autobusów nie jedzie a właściwie niewiele ich jedzie w tej chwili ze 

Stawu do Myśliborza. Natomiast kursy poza gminę w całości muszą się finansować z wpływów 

ze sprzedaży biletów, bo gmina do tych kursów nie może dopłacać i nie dostaje również na to 
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dopłaty z urzędu. I pracujemy nad tym, aby problem mieszkańców Stawu i północnej części 

gminy rozwiązać w taki sposób żebyśmy mogli zapewnić im dojazd do Myśliborza. Natomiast 

nie było w tej chwili możliwości, żeby wszystkie kursy jadące przez gminę jechały do 

Myśliborza, bo wpływy z biletów na tych kursach musiałyby sfinansować te trasy. I dzisiaj to, 

co udało nam się rozwiązać to przede wszystkim zapewniliśmy uczniom ze Stawu, Gajewa  

i Mystek możliwość dojazdu do szkół w Myśliborzu i powrót. Przypomnę, że we wrześniu PKS 

z dnia na dzień wypowiedział gminie umowę i uczniowie zostali pozbawieni możliwości 

dojazdu do szkoły średniej w Myśliborzu. Dzięki naszym staraniom te dojazdy udało się 

zachować i utrzymać i dzisiaj ten Plan Transportowy ten problem rozwiązuje. Więc jeżeli pan 

mówi, że jest fatalny to uważam, że on jest znacznie lepszy od tego, co było dotychczas, bo 

dotychczas żadnych kursów ze Stawu do Myśliborza nie było, więc my niczego nie pogarszamy 

a tylko polepszamy. Natomiast, jeśli chodzi o północną część gminy to będziemy nad tym 

pracowali. 

K.Stefanek – Dla mnie jest to nie do końca jednoznaczne. Analizując linię 231 a nawet patrząc 

nie po kolei, autobusy z Gorzowa będą wyjeżdżać o godz. 9:30. Zachęcam Państwa do analizy 

tego rozkładu jazdy, bo jest niezrozumiały. Ten autobus wyjeżdża o godz. 9:30, o 12:00,  

o 14:00, o 15:30, o 17:40, o 19:50 to są dni robocze oznaczone literką „D”, oznaczone lit. „6” 

– sobota, wyjeżdża o 5:50 i 10:30, wyjeżdża też o 10:30 w niedzielę. To jest tylko wyjazd. I tu 

mi jest ciężko zrozumieć, że ta linia mająca tak prosperować, żadne połączenie, które 

wymieniłem nie dojeżdża do Myśliborza. Jest kolejne, ale jedno połączenie z tych oznaczone 

lit. „s”, jako autobus szkolny wyjeżdża z Myśliborza o godz. 7:24. Rozumiem, że nie możemy 

zrównoważyć tych dwóch miejscowości Gorzów – Myślibórz. Z pewnością ta bardziej liczna 

część gminy w postaci miejscowości Baczyna, Lubno, Tarnów, Wysoka i tych połączeń 

powinno być więcej, ale jest dla mnie niezrozumiałe, tyle autobusów wyjeżdża z Gorzowa  

a żaden nie dojeżdża do Myśliborza a tylko jeden wraca z Myśliborza. Mamy kolejna linię  

i jest to samo. Nie chcę tracić tu czasu i przedstawiać państwu znowu tych wszystkich godzin  

i jest ta sama sytuacja. Tyle samo połączeń z Gorzowa, 2 dojeżdżające do Myśliborza  

a z Myśliborza wyjeżdża jeden. Jest to dla mnie trochę niesprawiedliwe. Jeżeli chodzi  

o polepszenie tych warunków teraz odniosę się do mojej miejscowości. W miejscowości Kozin 

nic się nie zmienia, będzie jeździł, jak do tej pory jeden autobus szkolny, który dzieci zabiera 

rano i chyba dwa razy będzie je odwoził. Także, co do moich mieszkańców, których 

reprezentuję, nic Panie wójcie się nie poprawiło, jesteśmy w punkcie wyjścia. Jeśli można 

nanieść korektę życzyłbym sobie żeby linia 231, która muska moją miejscowość, bo przejeżdża 

przez Podlesie, żeby, choć raz z tych kilku połączeń przejechała przez Kozin i wtedy dojechała 

do Stawu. Byłoby genialnie gdyby to była ta, która się porusza do Myśliborza. Panie 

Przewodniczący miejmy nadzieję, że będziemy mogli zaingerować i wprowadzić pewne 

zmiany, bo jest to niezrozumiałe. Jest również kolejne połączenie 233 również podobne. 

A.Terlecki – Naszym celem było zapewnienie dojazdu dla zdecydowanej większości 

mieszkańców gminy Lubiszyn do Gorzowa. Wyjazdy poza gminę nie są dofinansowane, więc 

powinny być utrzymywane i finansowane z wpływów z biletów. I teraz, jeśli pan postuluje o to 

żeby jechał kurs ze Stawu do Myśliborza to trzeba mieć świadomość tego, że to kilka 

kilometrów w jedna i w drugą stronę musiałoby być finansowane z wpływów z biletów. 

Wcześniej uruchomiliśmy trasę do Myśliborza jak współpracowaliśmy z Mustangiem i po kilku 
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miesiącach Mustang zrezygnował z tej trasy, bo tych pasażerów było bardzo niewielu. Jeszcze 

raz chcę powiedzieć, że pracujemy nad tym żeby problem mieszkańców Stawu rozwiązać. 

Natomiast nie uda się, nie stać absolutnie na to gminy żebyśmy przez każdą miejscowość 

przejeżdżali autobusami. Przypomnę, że dzisiaj nawet w dużych miejscowościach mamy 2-3 

autobusy, więc odbiór tego planu transportowego po jego opublikowaniu jest bardzo 

pozytywny. Jeżeli chodzi o zmiany kursów, dostosowanie godzin to będziemy nad tym 

pracowali. To jest materiał wyjściowy i sami jesteśmy ciekawi, jak to się przyjmie i korekta 

kursów będzie możliwa. Natomiast, jeśli mamy dokładać kilometry to się wiąże z tym, że 

wzrastają nam koszty a liczba kilometrów jest już wyliczona w umowie i dofinansowanie do 

tych kilometrów, które gmina uzyskała, również jest wyliczone, więc tego typu postulaty  

i wnioski na dzisiaj nie mogą być spełnione, bo jeśli mamy dokonywać zmian, czy to  

w kilometrówce, czy w planie transportowym to na dobrą sprawę dzisiaj Państwo decydujecie 

o tym, że w ogóle ten plan transportowy nie wchodzi. 

G.Skorupska – Czy jest możliwość zmiany godzin, bo w niedzielę mam spotkanie  

z mieszkańcami i żebym wiedziała, co powiedzieć? 

A.Terlecki – Tak, jak już powiedziałem, jeśli chodzi o godziny, o ich dostosowanie to 

będziemy nad tym pracowali. To jest materiał wyjściowy. Oczywiście nie będziemy głusi na 

postulaty mieszkańców. Tu nie chodzi o to żeby komuś utrudniać życie. Każda zmiana godziny 

ma wpływ na inne kursy, bo trzeba pamiętać, że te autobusy będą jeździły po ustalonych trasach 

i teraz przyśpieszenie jakiegoś kursu o 10 min. powoduje, że ma to wpływ na pozostałe kursy 

i każda tego typu zmiana musi być analizowana przez przewoźnika, czy będzie w stanie zdążyć 

z tym kursem. To sprawa jak najbardziej do wyjaśnienia. Natomiast w przypadku Lubna 

zwróciłbym uwagę na jedną rzecz. W tej chwili autobus z Lubna jedzie przez Marwice do 

Gorzowa. Natomiast ten, który jest planowany będzie jechał z Lubna do Baczyny i nie będzie 

jechał przez Marwice, więc trasa i czas jego przejazdu do Gorzowa będzie krótszy, więc warto 

to wziąć pod uwagę zanim zaczniemy formułować uwagi do czasu dojazdu. Trzeba zwrócić 

uwagę, o której godzinie jest przewidziany w Gorzowie. Mamy mnóstwo telefonów i też 

ubolewam, bo nie do końca ludzie czytają to, co piszemy. Napisaliśmy, że MZK w Baczynie 

jest utrzymywane a ludzie z Baczyny dzwonią w sprawie MZK. Więc to są tego typu uwagi, 

ale jeszcze raz podkreślę, jeżeli chodzi o trasy to te trasy są ustalone sztywno i nie ma 

możliwości ich zmiany, ewentualnie mówimy o tej północnej części gminy i próbie rozwiązania 

problemu mieszkańców Stawu i dojazdu do Myśliborza. Natomiast, jeśli chodzi o godziny to 

sprawa jest płynna i będziemy nad tym pracowali. 

W.Prętki – Pan już to wszystkim zakomunikował, żeby nie było wątpliwości, MZK będzie 

nadal kontynuowało kursy przez Baczynę do strefy? Czy będziemy dopłacać do tych kursów? 

Czy nie ma pan obawy, że w związku z tym kursy realizowane przez wyłonionego przez gminę 

przewoźnika nie będą w związku z tym w żaden sposób dochodowe na trasie Baczyna – 

Gorzów, Gorzów – Baczyna, bo ludzie będą rezygnowali z wykupowania dwóch biletów 

miesięcznych dojeżdżając do pracy? 

A.Terlecki – Dla mieszkańców Baczyny w tej chwili utrzymujemy kursy autobusów MZK. 

Natomiast przy analizach, które przewoźnik brał pod uwagę, nie brał pod uwagę mieszkańców 

Baczyny, tylko brał pod uwagę dowóz mieszkańców pozostałej części gminy do Gorzowa. Dla 
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mieszkańców pozostałej części gminy jest konieczność w tej chwili kupienia biletu żeby 

dojechać do Gorzowa u przewoźnika, którego my wyłonimy i dojeżdżają do Gorzowa, więc nie 

do końca rozumiem pytanie. 

W.Prętki – Moje pytanie było proste. Czy dalej będziemy dopłacać do MZK? 

A.Terlecki – W tym roku po raz pierwszy MZK wystąpiło do gminy o dopłatę do kursów do 

Baczyny i po raz pierwszy taką dopłatę będziemy ponosili. W latach poprzednich dopłaty do 

kursów MZK nie było. Podobnie będziemy dopłacali z budżetu do wszystkich pozostałych 

kursów. Te, które wyłaniamy tutaj i które będą funkcjonowały też będą finansowane z budżetu 

gminy. 

K.Stefanek – Skoro tak silnie rozbudowana jest ta propozycja transportu z kierunku Gorzowa 

przez Baczynę i z powrotem, czy mają sens jeszcze dodatkowe połączenia MZK? 

A.Terlecki – Też sobie to pytanie zadawaliśmy. Natomiast na dzisiaj nie jesteśmy w stanie 

wyłączyć MZK, dlatego że te autobusy, które przewoźnik zaplanował to będą małe pojazdy, 

które będą dowoziły mieszkańców tej oddalonej części gminy i nie będą w stanie przyjąć 

potoku pasażerów z Baczyny. Bardzo wielu mieszkańców Baczyny korzysta z MZK. I teraz, 

gdybyśmy chcieli obsłużyć miejscowość Baczyna poprzez ten transport to wiązałoby się to  

z tym, że musiałyby jechać 2 autobusy w określonych godzinach. Na to absolutnie przewoźnik 

nie jest przygotowany, więc musieliśmy jeszcze w tym roku utrzymać MZK w Baczynie żeby 

nie sparaliżować transportu publicznego na terenie gminy a jednocześnie wszystkim 

pozostałym mieszkańcom w dużej mierze poprawić transport publiczny, bo taki jest cel. 

Możemy tego nie robić i przypomnę, że na dzisiaj tego transportu publicznego  

w miejscowościach oddalonych praktycznie nie ma albo jest w bardzo ograniczonym stopniu. 

Dla mieszkańców Lubna, Marwic, Wysokiej ten transport publiczny jest coraz mniej dla gminy 

akceptowalny, bo na tych trasach MZK żąda coraz wyższych dopłat od gminy żeby utrzymywać 

niskie ceny biletów, jakie obowiązują na tych trasach. Więc trzeba mieć świadomość, że od lat 

gmina dopłaca do kursu Lubno, Wysoka, Marwice. Do Baczyny jeszcze w poprzednich latach 

nie dopłacaliśmy. To jest pierwszy rok, kiedy MZK zażądało tej dopłaty, ale to się odbywa 

kosztem tego, że gmina dopłaca do tego kursu. Więc dzisiaj wychodzimy naprzeciw tym 

potrzebom mieszkańców żeby zapewnić dojazd. Wiąże się to z tym, że mogą być pewnego 

rodzaju zmiany, utrudnienia. Natomiast, co jest najistotniejsze zapewniamy dojazd 

zdecydowanej większości mieszkańców. Chcę podkreślić, że nikomu nie pogarszamy a bardzo 

wielu mieszkańcom polepszamy sytuację. Natomiast rzeczywiście są takie sytuacje, jak 

wspomniał pan radny, że w m. Kozin w tej chwili nie jeździ żaden autobus i żaden autobus nie 

jest tam planowany, ale to nie jest pogorszenie, tylko na tą chwilę gmina nie jest przygotowana 

na to, żeby finansować autobusy na takich trasach, gdzie tych pasażerów jest bardzo niewielu. 

R.Herian – Skoro MZK wymaga dopłat do kursów dojeżdżających do Baczyny, moim zdaniem 

należałoby wynegocjować możliwość zatrzymywania na każdym przystanku, bo tu mamy 

troszkę taki wspólny interes. 

A.Terlecki – Tak, jak u nas to funkcjonuje niemalże w całym powiecie i gminach ościennych. 

Miasto Gorzów przed laty w ogóle nie wyrażało zgody na to żeby autobusy innych 

przewoźników zatrzymywały się na ich przystankach. Potem wynegocjowano kilka 
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przystanków, na których te autobusy mogą się zatrzymywać i my tego nie zmienimy. 

Przypomnę, że wcześniej autobusy jeździły i mogły się zatrzymywać tylko na dworcu PKS-u. 

Dzisiaj mamy te 4 przystanki, na których autobusy mogą się zatrzymywać.. Natomiast nie 

będzie zgody miasta na to, żeby się zatrzymywać na większej ilości przystanków, bo to wymaga 

uchwały Rady Miasta. Trzeba pamiętać, że tego typu działania powodują, że MZK przestaje 

świadczyć u nas usługę a wchodzi inny przewoźnik, więc nie możemy liczyć na to żeby 

wynegocjować lepsze warunki. Podkreślę jedną rzecz, MZK też w ostatnich latach drastycznie 

podnosi ceny i to nas zmusza do tego żeby podejmować określone działania, bo jeśli byśmy ich 

nie podjęli to dopłaty do transportu pewnym momencie byłyby zbyt dużym obciążeniem dla 

gminy i nie moglibyśmy tego transportu dalej świadczyć. Przypomnę, że 2 lata temu byliśmy 

zmuszeni do tego żeby w Lubnie jeden, czy dwa kursy w trybie pilnym zlikwidować, bo z dnia 

na dzień dostaliśmy informację, że albo jeździmy o 20% drożej albo przestajemy jeździć.  

W takich sytuacjach nas się stawiało. Dzisiaj rynek transportu publicznego jest rynkiem 

absolutnie nierentownym i nieopłacalnym. Wpływy z biletów nie zapewniają kosztów 

transportu i jeżeli one są utrzymywane na sztucznie niskim poziomie to się nie odbywa bez 

kosztowo tylko ktoś te koszty pokrywa. W naszym przypadku to była gmina. 

W.Prętki – Trochę mnie pan wójt przestraszył mówiąc o tym, że przewoźnik planuje małe 

pojazdy i w związku z tym będzie nadal utrzymywana linia MZK jeżdżąca przez Baczynę, ale 

może się okazać, że te małe pojazdy, bo nie wiem, czy była robiona taka pogłębiona analiza 

rzeczywistych potrzeb transportowych, bo może się okazać, że ten mały pojazd ruszy ze Stawu 

w stronę Gorzowa i np. w Brzeźnie zabraknie miejsc i już nie zabierze nikogo po drodze. 

A.Terlecki – Zostawmy to przewoźnikowi. Niech ten transport zacznie jeździć od 01.04.2022r. 

Przewoźnik jest przygotowany na to żeby absolutnie żadnemu pasażerowi miejsca nie zabrakło. 

Natomiast powiedziałem o tym przy okazji mieszkańców Baczyny. Jeżeli mielibyśmy do 

autobusu, który jedzie przez całą gminę ze Stawu po drodze zabierając Lubiszyn, Lubno  

i jeszcze w niektórych godzinach włączyć w to mieszkańców Baczyny to byłby z tym kłopot  

i to przewoźnik sygnalizował. Natomiast nie martwmy się na przyszłość, pierwsze tygodnie 

pokażą, z jakim odzewem spotka się ten transport publiczny. Dzisiaj wielu mieszkańców 

dojeżdża do miejsc pracy we własnym zakresie i myślę, że będzie trwało to tygodnie zanim 

przekonają się do nowego transportu publicznego. Podkreślam, że te ceny zaproponowane ceny 

są atrakcyjne, ale one utrzymają się tylko wtedy, jeżeli mieszkańcy będą korzystali z tego 

transportu. Jeżeli się okaże, że tych mieszkańców nie ma to po kilku miesiącach będziemy 

musieli zweryfikować nasze plany. 

S.Andrzejewski – Pytanie techniczne i logistyczne. Nawiązując do pana Waldka, wczoraj 

dostałem taki głos odnośnie jazdy tych małych autobusów i powiem, że dzieci stoją w tych 

autobusach, którymi jeździ Jaśkiewicz. Wiem, że w szkolnych kursach nic się nie zmienia, ale 

czy nowy przewoźnik wchodzący w naszą gminę będzie informował, jeśli chodzi o przystanki, 

rozkłady jazdy, czy to będzie rola tylko sołtysów, czy radnych? 

A.Terlecki – To wszystko jest zabezpieczone. Informacja przecież jest przekazywana. Oprócz 

tego informacja będzie wywieszona na przystankach. Do 1 kwietnia wszystko będzie 

opublikowane. Jeśli ktoś nie zagląda na naszą stronę to będzie mógł na przystanku zobaczyć 

kursy i to wszystko mamy w tej chwili doprecyzowane. Będzie możliwość kupienia biletów 
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miesięcznych. Przewidujemy taki punkt w Lubiszynie. Będzie też możliwość kupienia biletu 

miesięcznego u kierowcy, przy czym będzie to bilet miesięczny, który trzeba będzie zamówić 

telefonicznie dzień, czy dwa wcześniej i kierowca będzie miał ten bilet. Nie martwmy się na 

przyszłość. Dzisiaj nie ma transportu publicznego na terenie gminy albo jest w bardzo 

ograniczonym stopniu. Wydaje mi się, że ogromnym kosztem i wysiłkiem wprowadzamy 

dzisiaj dużą poprawę dla zdecydowanej części mieszkańców i wierzę, że to się uda. W innych 

gminach przyniosło to dobre efekty. Natomiast to nie jest tak, że przy tego typu rozwiązaniach 

wszystko jest możliwe do przewidzenia na etapie planowania i to jest elastyczny plan  

i będziemy go zmieniać w razie potrzeb. 

W.Prętki – Panie Wójcie, proszę nie odbierać tych ewentualnych słów krytycznych, jako taka 

krytykę tego wszystkiego, tylko martwimy się o tzw. Racjonalność tych przewozów. Cieszy 

nas bardzo, że urząd podjął ten wysiłek w celu zorganizowania tego transportu publicznego. 

Powiem tak, o ile do przesady kierunek Gorzów jest obsługiwany, jeśli chodzi o naszą gminę, 

ale trzeba też brać pod uwagę inne sprawy. Proszę tego nie przyjmować, jako krytykę tylko, 

jako cenne uwagi do tego planu transportowego. 

A.Terlecki – Absolutnie nie przyjmuję tego, jako krytykę, tylko chcę Państwu jedną rzecz 

zaznaczyć, że przy tego typu przedsięwzięciach a to jest duże przedsięwzięcie, nad którym 

pracowała firma consultingowa przez kilka miesięcy i zdarzają się na pewno jakieś rzeczy, 

które będą wymagały poprawy, ale dzisiaj tego nie rozstrzygniemy, nie zmienimy rozkładów, 

nie dostosujemy godzin. To pokaże i zweryfikuje życie i myślę, że wtedy będziemy musieli 

reagować. 

Rada Gminy większością głosów (12 za, 3 wstrzymujące się) podjęła w/w uchwałę Nr 

XXXII/265/2022. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 5 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie w sprawie ustalenia cen biletów za 

usługi przewozowe oraz opłat dodatkowych w publicznym transporcie zbiorowym  

o charakterze użyteczności publicznej, w komunikacji gminnej, której organizatorem jest 

Gmina Lubiszyn.  

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

W.Prętki – Mam drobną uwagę. Może trzeba pomyśleć żeby zróżnicować te ceny biletów, bo 

stawki maksymalne są określone dla stref i teraz nie wiadomo, jak tłumaczyć to ludziom. 

Mieszkaniec Kozin chciałby wykupić bilet miesięczny i ponieważ jest w tej dalszej strefie i dla 

przejazdu po terenie gminy zapłaci 300 zł. np. do Ściechowa, chyba nie? Wydaje mi się, że to 

powinno być bardziej zróżnicowane. 

Rada Gminy większością głosów (13 za, 2 wstrzymujące się) podjęła w/w uchwałę Nr 

XXXII/266/2022. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 6 porządku obrad: 
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W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Gorzowskiemu w celu realizacji zadania inwestycyjnego (Myśliborska i Leśna  

w Lubiszynie). 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

S.Andrzejewski – Zwiększa się w rozdz. 60014 o 800 tys., chodzi o drogę Myśliborską  

w Lubiszynie. Ta kwota wzrosła? 

B.Pampuchowicz – W ostatniej chwili wnosiliśmy tą zmianę po informacji, jakie oferty 

wpłynęły a właściwie wpłynęła tylko jedna oferta na zrealizowanie tego zadania i w związku  

z tym zabezpieczamy takie środki, aby zadanie mogło być zrealizowane. Przypominam, że 

Powiat również otrzymał dofinansowanie do realizacji tego zadania w wysokości 50%  

i pozostałe 40% wartości zadania jest rozdzielone na dwa samorządy, czyli Gminę Lubiszyn  

i Powiat Gorzowski. Pierwotnie już planowaliśmy w projekcie budżetu tak wysoka wartość. 

Wracając do pytania pana radnego, zwiększyliśmy tylko kwotę do pierwotnie planowanej w 

projekcie uchwały budżetowej o 70 000zł., ale w związku z tym, że oferta jest dużo wyższa niż 

pozostało nam środków w budżecie zabezpieczamy pełną kwotę i musimy też przewidzieć 

ewentualne kwoty nadzoru, czy prac dodatkowych, ale trudno jeszcze na tym etapie rozmawiać. 

Planowaliśmy pierwotnie w uchwale budżetowej na to zadania, na współpracę z powiatem 2,5 

mln.zł., tak jakby trochę wróciliśmy do tego planu pierwotnego po wiadomościach 

otrzymanych wczoraj ze starostwa i zabezpieczamy wyższą kwotę o te 70 000 zł. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXII/267/2022. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 7 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny na lata 2022-2024. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXII/268/2022. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 8 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Lubiszyn do 

realizacji Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXII/269/2022. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 9 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lubiszyn 

w 2022 roku. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 
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Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXII/270/2022. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

 

Do punktu 10 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w 2023r. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

A.Terlecki – W sprawie tej uchwały wyraziłem swoja opinię na komisji, natomiast nie wszyscy 

radni na tej komisji byli, więc jeszcze raz chcę zaapelować do Państwa Radnych o to żeby tej 

uchwały nie podejmować. Uważam, że wobec sytuacji, która jest w tej chwili, tego, że koszty 

nam wzrastają niemalże w każdej pozycji. Przypomnę, że wzrosły ceny paliwa, koszty energii, 

każdorazowo borykamy się z tym, że wzrastają nam koszty planowanych inwestycji. Przed 

chwilą Państwo głosowali nad tym żeby zwiększyć o 800 tyś. wydatki na przebudowę dróg  

w Lubiszynie. Na szczęście na dzisiaj sytuacja budżetowa daje nam jeszcze elastyczność  

i możliwość reakcji w takich sytuacjach. Podkreślam to, co mówiłem wielokrotnie, że Fundusz 

Sołecki to jest koszt bieżący gminy i uważam, że w 2023r. Gminy Lubiszyn nie będzie stać na 

to żeby te koszty o 800 tyś. Podnieść, bo odbędzie się to kosztem innych przedsięwzięć. Nie 

chciałbym stawać przed dylematem, czy mamy zrezygnować z oświetlenia, z transportu 

publicznego, czy też z innych pozycji w miejsce tego żeby dalej funkcjonował Fundusz Sołecki 

a właściwie od 2023r., więc apeluję do państwa Radnych, żeby tej uchwały nie podejmować. 

Sygnalizuję problemy, które ona może wywołać w roku przyszłym. 

Rada Gminy większością głosów (12 za, 2 przeciwne, 1 wstrzymujący się) podjęła w/w 

uchwałę Nr XXXII/271/2022. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 11 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników OSP uczestniczących w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXII/272/2022. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 12 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt zmiany uchwały budżetowej FB-1. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXII/273/2022. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 13 porządku obrad: 
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W.Zwieruho – przedstawił projekt zmiany uchwały budżetowej FB-2. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXII/274/2022. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 14 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt zmiany uchwały budżetowej FB-3. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXII/275/2022. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 15 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Lubiszyn na lata 2022 – 2034. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXII/276/2022. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

 

Do punktu 16 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXII/277/2022. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 17 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli kontynuacji 

członkostwa Gminy Lubiszyn w Stowarzyszeniu Kraina Szlaków Turystycznych – Lokalna 

Grupa Działania z siedzibą w Sulęcinie.  

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXII/278/2022. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 18 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania Tytułu Honorowego Zasłużony 

dla Gminy Lubiszyn. 

W/w projekt został zarekomendowany przez Kapitułę Tytułu Honorowego Zasłużony dla 

Gminy Lubiszyn i uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 
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Rada Gminy większością głosów (14 za, 1 wstrzymujący się) podjęła w/w uchwałę Nr 

XXXII/279/2022. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

 

 

Do punktu 19 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił Apel w sprawie utworzenia posterunku Policji w Lubiszynie. 

K.Stefanek – Panie Wójcie, czy może pan powiedzieć ile będzie nas kosztowało utworzenie 

takiego posterunku, czyli jego budowa, czy przystosowanie obiektów już istniejących i jak to 

się jeszcze odniesie w kosztach bieżących dla gminy? Jaką część będzie ponosiła gmina a jaką 

część będzie ponosiła policja? 

A.Terlecki – Jesteśmy na etapie przygotowywania projektu. Przypomnę, że chodzi o część 

budynku, w którym w tej chwili jest Klub Seniora. To jest ta część budynku, w której do 

niedawna funkcjonowało Muzeum II Wojny Światowej. Nie mamy jeszcze kosztorysu do tego 

przedsięwzięcia. Nasze szacunki oscylują w granicach 150 000 zł., jeżeli chodzi o dostosowanie 

tego obiektu i taka kwota jest zabezpieczona w budżecie. Zobaczymy, jak to będzie wyglądało 

kosztorysowo po przygotowaniu projektu. Natomiast, jeśli chodzi o bieżące funkcjonowanie to 

tego tematu jeszcze nie omawialiśmy. Zakładamy, że całe bieżące funkcjonowanie tej placówki 

będzie pokrywała policja. Jedyną rzeczą, która ewentualnie może być dyskusyjna to jest 

kwestia ogrzewania w tym budynku, bo mamy tam jedno źródło ciepła i te zasady współpracy 

jeszcze nie są ustalone. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w apel Nr XXXII/2/2022. 

Do punktu 20 porządku obrad: 

Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami za okres 03.02.2022r. (sesja XXXI) – 

17.03.2022r. (sesja XXXII) 

05.02.2022r. - Spotkanie z druhami Ochotniczej Straży Pożarnej w Ściechowie. 

11.02.2022r. - Spotkanie z przedstawicielem stowarzyszenia „Baczyna Bulls”, omówiono 

dalszą współpracę. 

17.02.2022r. - Udział w konferencji w Filharmonii Gorzowskiej poświęconej programowi 

„Polski Ład”. 

18.02.2022r. - Udział w posiedzeniu kapituły nadającej tytuł „Zasłużony dla gminy Lubiszyn”  

23.02.2022r. - Wizyta w UM Drezdenko, gdzie nastąpiło uroczyste podpisanie umowy na 

dofinansowanie w ramach środków PROW do budowy drogi gminnej: ul Kwiatowa  

w Baczynie. 

25.02.2022r.  - Spotkanie z przedstawicielem wykonawcy sali gimnastycznej przy szkole  

w Baczynie. 

27.02.2022r. - Udział w wideokonferencji zorganizowanej przez Wojewodę Lubuskiego 

poświęconej relokacji uchodźców z Ukrainy. 

27.02.2022r. - Udział w wideokonferencji zorganizowanej przez Starostę Gorzowskiego 

poświęconej organizacji pomocy humanitarnej dla obywateli Ukrainy. 
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03.03.2022r. - Udział w wideokonferencji zorganizowanej przez Wojewodę Lubuskiego 

poświęconej relokacji uchodźców z Ukrainy. 

05.03.2022r. - Obecność podczas turnieju strzeleckiego pod hasłem „Myśliwi i Gmina 

Lubiszyn wspólnie dla Ukrainy”.  

06.03.2022r. - Spotkanie z działaczami i zawodnikami KS Feniks w Ściechowie. 

09.03.2022r. - Spotkanie z projektantem, któremu zlecono opracowanie projektu przebudowy 

drogi w miejscowości Wysoka. 

11.03.2022r. - Udział w wideokonferencji zorganizowanej przez Wojewodę Lubuskiego 

poświęconej relokacji uchodźców z Ukrainy.  

15.03.2022r. - Udział w połączonym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. 

16.03.2022r. - Spotkanie z wykonawcą przebudowy drogi gminnej relacji Kozin – Podlesie. 

Do punktu 21 porządku obrad: 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami: 

15.02.2022 – Udział w wyjazdowym posiedzeniu Komisji Rolnictwa dot. m.in. oszacowania 

szkód wyrządzonych przez bobry. 

09.03.2022 – Spotkanie z udziałem przedstawiciela Wód Polskich z Myśliborza. 

11.03.2022 – Szkolenie z radnymi oraz spotkanie z sołtysami z okazji ich święta. 

15.03.2022 – Wspólne posiedzenie komisji rady gminy. 

W między czasie sprawy administracyjne i organizacyjne dot. rady gminy. 

Do punktu 22 porządku obrad: 

K.Stefanek – Interpelacja dotycząca sytuacji, jaka powstała ponad pół roku temu. 

Informowałem Urząd Gminy już w czerwcu ub.r., że po działalności firmy ELBUD, która 

budowała linie wysokiego napięcia przez naszą miejscowość kilka dróg, które zostały 

naprawione w dniu wczorajszym, ale jedna z dróg pozostała nienaprawiona, jest zniszczona, 

ma wiele ubytków. Przedkładam na ręce Pana Przewodniczącego Rady Gminy pismo wraz  

z dokumentacją fotograficzną gdzie są ukazane zniszczone płyty betonowe, jest zarwany 

przepust na jednym z mostków cieku wodnego Kozi Rów. Uważam, że należy zwrócić się do 

firmy ELBUD o przywrócenie stanu poprzedniego tej drogi a wyglądała przed ich inwestycją 

o wiele, wiele ładniej. 

M.Kwiatkowski – Na dzisiejszej sesji uchwaliliśmy Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi na rok 2022. Zgodnie z planem pracy Komisji Rolnictwa zakłada on na 28 marca 

zapoznanie się z realizacją programu w 2021r. Mimo tego, iż zdarzyło się, że pomimo 

uzyskania na wspólnej komisji rady gminy akceptacji Wójta Gminy, pracownik odmówił 

wyjazdu w teren. Proszę o delegowanie na nasze spotkanie merytorycznej osoby. 

Druga sprawa to proszę o zapewnienie formalnego dojazdu do kilkunastu adresów 

mieszkańcom południowej części Brzeźna, w tym do działki stanowiącej zupełną enklawę 

wśród obcej własności zabudowaniami komunalnymi gminy. Sprawa wciąż nieuregulowana  

a najstarsze pismo, do którego dotarłem datowane jest 23.01.2003r. także pomimo szeregu 

rozmów i uzgodnień w przeciągu ostatnich trzech lat. Na interpelację sprzed roku otrzymałem 
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odpowiedź, że możliwość podjęcia działań formalnych w zakresie porządkowania spraw 

nieruchomości w gminie opóźniona jest z przyczyn związanych z pandemią, tzn. jej wpływ na 

zakończenie konsultacji po pracę geodetów realizujących projekt Powiatu. Równolegle po 

akceptacji Dyrektora Regionalnego Lasów Państwowych jeszcze w 2022r. Gmina podpisała 

umowę dzierżawy przed remontem drogi gminnej nr 2824 na północy wsi. Dlaczego 

jednocześnie nie wystąpiono z tematem dzierżawy ok. 3 km na południu? Sprawa wydała się 

przygotowana. Dzierżawę określono po możliwie najniższych stawkach na poziomie 8 tyś.zł. 

na rok. W ostatnich dniach Gmina wnioskuje o wydzierżawienie odcinka drogi leśnej o dł. 80 

m. Ma to połączyć dwie drogi gminne i dać dojazd do działki komunalnej w założeniach, 

bowiem przedmiotowy odcinek dalej pozostanie wyizolowany. Prawdą jest, że mieszkańcy 

miejscowości Brzeźno nieustająco korzystają z drogi leśnej, ale zdecydowanie większym niż 

wnioskowany przedmiotowy odcinek. Dodatkowo dodaje się 1 km dojazd do drogi 

wojewódzkiej nr 130. Mimo wszystko mam jeszcze umiarkowaną nadzieję na pozytywne 

regulacje. Proszę o kompleksowe podjęcie tego ważnego i niezbyt kosztownego zagadnienia. 

Do punktu 23 porządku obrad: 

R.Herian – Panie Wójcie, mam taką uwagę do usług elektrycznych, które są wykonywane na 

terenie naszej gminy. Rozumiem, że jak zgaśnie 1 lampa to można czekać 7 dni, ale mam taką 

sytuację w miejscowości, już drugą w tym roku w krótkim czasie, że zgasło 20 lamp albo 10  

i musimy czekać 7, czy 10 dni teoretycznie. Mieszkańcy cały czas mnie sztorcują, bo są 

egipskie ciemności. 

A.Terlecki – Każdorazowo te uszkodzenia, które zgłaszacie przekazujemy do służb ENEA, 

natomiast oni z różną częstotliwością reagują. To wszystko zależy od tego, jak dużo tych 

zgłoszeń mają. Wczoraj sam miałem przyjemność rozmawiać z ENEA i prosiłem o jedną rzecz 

i powiedzieli, że mogą dopiero to zrobić za 1,5 tygodnia, bo w tej chwili taki mają harmonogram 

prac. Więc zakładam, że to nie jest tak, że z automatu czekamy 7 dni, ale czasami jest tak, że 

pomimo naszego zgłoszenia ten okres usunięcia awarii rzeczywiście się wydłuża i na też mamy 

ograniczony wpływ. 

R.Herian – Rozumiem, że mamy umowę z jakąś firmą? 

A.Terlecki – Mamy z i ona zobowiązuje ENEA do tego, żeby reagować na nasze zgłoszenia, 

ona przewiduje również terminy, ale czasami są wichury i różne inne okoliczności, których ta 

umowa nie może przewidzieć i oni nie zawsze reagują pomimo obowiązujących umów. 

Natomiast biorę pod uwagę to, co pan zgłasza i będziemy to monitowali. 

R.Herian – To pytanie zadawałem już panu wójtowi. Chodzi o usługi stomatologiczne  

w miejscowości Baczyna. Wójt mówił, że się zorientuje w sytuacji. 

A.Terlecki – Temat został poruszony 2 dni temu na komisji. Jeszcze nie jestem w stanie 

przekazać informacji. 

R.Herian – Jeszcze jedna sprawa, może mi umknęło, ale uważam, że radni powinni dostać 

sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Wydaje mi się, że nie otrzymaliśmy takiego sprawozdania za ub.r. 
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B.Pampuchowicz – To sprawozdanie jest integralną częścią sprawozdania z wykonania 

budżetu i zawsze jest przekazywane do 31 marca. 

K.Stefanek – Panie Wójcie, zostałem poproszony przez radnego S.Andrzejewskiego o zadanie 

pytania. W jednej z uchwał kwota 10 000zł. była przeznaczona na wycinkę drzew przy 

cmentarzu w m. Ściechów. Radny pyta, czy pozyskane drewno w ramach tej kwoty zostanie 

przekazane i zabierze je wykonawca tej usługi, czy pozyskane drewno mogłoby zostać we wsi 

na potrzeby sołectwa Ściechów? 

A.Terlecki – W tej chwili nie jestem w stanie odpowiedzieć. Musiałbym zwrócić się do 

referatu, bo nie wiem jakie są ustalenia. 

U. Stolarska – W tej chwili będziemy uruchamiać postępowanie, poszukiwać wykonawcy  

i ustalać warunki. Bez kontaktu z sołtysem ta kwestia nie będzie rozstrzygana. Natomiast być 

może, że będzie to dla nas atrakcyjne, że za wykonanie usługi wykonawca będzie mógł to 

drewno zabrać. 

K.Stefanek – Więc zawczasu w im. p. S.Andrzejewskiego pozwolę sobie zaproponować takie 

rozwiązanie żeby to drewno zostało tam. Z tego, co udało mi się tu usłyszeć i zrozumieć z jego 

ust, jeden z przedsiębiorców Ściechowa wykona ogrodzenie gdzieś przy infrastrukturze 

ściechowskiej, podejrzewam, że chodzi o boisko. Może należałoby wziąć to pod uwagę. 

B.Pampuchowicz – Obiecałam Państwu informację na komisji i chciałabym dotrzymać słowa. 

Jeden z radnych pytał o koszty utrzymania sal wiejskich i przychody, jakie gmina z tego tytułu 

otrzymuje. Dochody za 2021r. z wynajmu sal wiejskich tj. 7 926,80 zł., natomiast po stronie 

kosztów mamy 83 533,41 zł. Mam przygotowaną przez pracowników taką specyfikację: koszty 

zakupu opału 18 490 zł., zużycia energii 38 000 zł., zużycia wody 1 656,00 zł., usługa odbioru 

ścieków 1 660,00 zł., naprawy i remonty 23 290,00 zł. Jak Państwo widzicie, nawet nie 

uwzględniając remontów i napraw mamy koszty powyżej 60 tyś.zł. za utrzymanie obiektów 

pod nazwą sale wiejskie. 

W.Prętki – Czy zapadły już jakieś wiążące decyzje, jeśli chodzi o tą kanalizację sala wiejska 

w Stawie? Czy gmina musi uzyskać zgodę powiatu na usunięcie wywrotu na terenie gminnym?  

Czekam od 22 lutego na decyzję. Nie będę strażnikiem i pilnował, żeby któreś z dzieciaków 

nie nadziało się na ułamany konar a to już trwa mamy dzisiaj 17 marca. Po wichurze na boisku 

legło drzewo i jak to dzieci uważają, że to jest najlepszy sposób na zabawę a naprawdę to 

stwarza zagrożenie. Do dzisiaj nie mam żadnej decyzji w tym temacie. 

U. Stolarska – Jeśli idzie o szambo przy Sali decyzje zapadły, techniczne uwarunkowania 

zostały określone i jednocześnie udział współwłaściciela nieruchomości. Po informacjach, jakie 

przekazał p. Jaworski myślę, że w najbliższym tygodniu zostanie to wykonane. Jeśli chodzi  

o wywrot to niestety procedura jest taka sama jak w przypadku usunięcia drzewa. Zgłaszamy 

natychmiast do Powiatu, ale musimy poczekać na ich decyzję żeby móc podejmować działania. 

Sprawdzimy, na jakim etapie jest Powiat. 

G.Skorupska – O jakie drzewo chodzi, przy drodze gminnej, czy powiatowej. Dlaczego pytam. 

Miałam taką sytuację, że pisałam o drzewo gminne i byłam w powiecie i miałam też drzewo  

z powiatu i tam pani mi powiedziała, że oni, co do drzew gminnych nie wydają decyzji. 
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U. Stolarska – Nic się nie dzieje bez formalnego wniosku przedstawicieli Urzędu Gminy w 

relacjach między odpowiednimi urzędami zgodnie z obowiązującymi przepisami. Musimy 

działać zgodnie z procedurą i z prawem. Przyjmuję zgłoszenie dot. drzewa w Stawie  

i sprawdzimy jak można zminimalizować ryzyko niebezpieczeństwa jak najszybciej. 

G.Skorupska – Na kolonii są zamontowane dowieszki lamp i do dziś nie świecą. 

Do punktu 24 porządku obrad: 

W. Zwieruho dokonał zamknięcia obrad XXXII sesji Rady Gminy Lubiszyn. 

 

Protokołowała: 

K. Wiśniewska 
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